

**Customs Notice No. ( ٤ / 2019 )  
on air export, re-export and transit via courier  
companies**

Further to the Customs Notice No. (8/2010) and after review of the Customs Notice No. (12/2010) regarding clearance procedures for courier shipments, and for the purpose of facilitating customs procedures for air export, re-export and transit via courier companies.

**The following has been decided:**

**Article (1)**

All couriers should finalize declarations with a declared value not more than AED 3,000 through the online system using the following approved forms:

- A. Courier export declaration
- B. Courier transit declaration.

**Article (2)**

- A. Declarations with a declared value of more than AED3,000 up to AED 15,000 should be submitted and finalized following courier e-clearance system and the regular procedures for the following customs declarations:
  - 1. Transit declaration
  - 2. Export declaration
  - 3. Re-export declaration
- B. Fees for issuing customs declaration is AED 10.

**إعلان جمركي رقم ( ٤ / 2019 )**

**بشأن إجراءات تصدير وإعادة تصدير وعبور البضائع جواً عبر  
شركات الشحن السريع**

الحاقاً بالإعلان الجمركي رقم (2010/8) وبالاطلاع على الإعلان الجمركي رقم (2010/12) بشأن إجراءات التخلص على شحنات شركات النقل السريع. ولغايات تسهيل وتبسيط الإجراءات الجمركية المتعلقة بتصدير وإعاده تصدير وعبور البضائع جواً عبر شركات الشحن السريع.

**فقد تقرر ما يلي:**

**المادة (1)**

على شركات الشحن السريع تقديم وإنجاز البيانات الجمركية للبضائع التي لا تزيد قيمتها الم المصرح عنها عن 3000 درهم وذلك من خلال النظام الإلكتروني ووفق النماذج المعتمدة التالية:

- أ- بيان تصدير الشحن السريع.
- ب- بيانات عبور الشحن السريع.

**المادة (2)**

- أ- يتم تقديم وإنجاز البيانات الجمركية للبضائع التي تكون قيمتها الم المصرح عنها أكثر من 3000 درهم وحتى 15000 درهم وفق نظام التخلص الإلكتروني لشركات النقل السريع وفقاً للإجراءات المعمول بها وذلك للبيانات الجمركية التالية:
  - 1. بيان العبور
  - 2. بيان التصدير
  - 3. بيان إعادة التصدير
- ب- تستوفى رسوم خدمة إصدار البيان الجمركي قدرها 10 دراهم.

### Article (3)

- A. Declarations with a declared value of more than AED 15,000 should be submitted and finalized following courier e-clearance system and the regular procedures.
- B. Charges for issuing customs declarations apply.

### Article (4)

Charges of the customs declarations referred to in this notice should be paid following the regular customs procedures applied in Dubai Customs.

### Article (5)

Dubai Customs has the right to give any other companies the privileges mentioned in this notice following certain conditions and considerations set by the Department.

### Article (6)

Tariff & Origin Department is the entity in charge of any disputes that may rise from application of this notice.

### Article (7)

This Notice shall be effective from 1/7/2019.

### المادة (3)

- أ- يتم تقديم وإنجاز البيانات الجمركية التي تكون قيمتها أكثر من 15000 درهم وفق نظام التخلص الإلكتروني ووفقاً للإجراءات المعمول بها.
- ب- تستوفى رسوم خدمة إصدار البيان الجمركي وفقاً للرسوم المقررة.

### المادة (4)

يتم تسديد قيود البيانات الجمركية المشار إليها في هذا الإعلان وفقاً للإجراءات الجمركية المعمول بها في الدائرة.

### المادة (5)

يجوز للدائرة منح أي من الشركات الأخرى الامتيازات الواردة في هذا الإعلان وفق الشروط والإجراءات التي تراها مناسبة.

### المادة (6)

تكون إدارة التعرفة الجمركية والمنشأ هي الجهة المعنية للنظر بأي خلاف ينشأ أو يتعلق بتطبيق هذا الإعلان.



### المادة (7)

يعمل بهذا الإعلان اعتباراً من تاريخ 1/7/2019.

Ahmed Mahboob Musabih  
Director of Dubai Customs

أحمد محبوب مصباح  
مدير جمارك دبي

صدر بتاريخ : 3 / 04 / 2019